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Protokół Nr VI/2019 

z przebiegu obrad VI sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 23 maja 2019 roku 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.1320 i zakończyła się o godz.1450 

 

Na sesji obecnych było 15 radnych według załączonej listy obecności. 

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

W.Zwieruho – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia VI sesji Rady Gminy 

Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości. 

Stwierdził, iż na stan 15 radnych na sesji obecni są wszyscy radni, wobec czego rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Do punktu 2 porządku obrad: 

W.Zwieruho - przedstawił proponowany porządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie 

w niżej podanym brzmieniu (Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik). 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji. 

4. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Lubiszyn. 

5. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w gminie Lubiszyn – obręby Baczyna, Lubno, Wysoka. 

6. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Lubiszyn dla odwiertów: Buszewo 4; Lubiszyn 

1k i Ośrodka Produkcyjnego Lubiszyn. 

7. Projekt uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Związku Nauczycielstwa 

Polskiego – Zarząd Oddziału w Gorzowie Wielkopolskim dotyczącego zaopiniowania 

projektu uchwały Rady Gminy Lubiszyn w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli wymienionych w art. 42 ust. 7 pkt 3b 

3c ustawy – Karta Nauczyciela, zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Lubiszyn. 

8. Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli wymienionych w art. 42 ust. 7 pkt 3b 3c ustawy – Karta Nauczyciela, 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Lubiszyn. 

9. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Lubiszyn publicznych przedszkolach, 

oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych oraz publicznych 

innych formach wychowania przedszkolnego. 

10. Projekt uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej przez Urząd Gminy 

Lubiszyn. 
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11. Projekt uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego za udział członków 

ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych i szkoleniach pożarniczych. 

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2019 rok. 

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn 

na lata 2019-2027. 

14. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Lubiszynie. 

15. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2018 rok. 

16. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Lubiszyn z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 

2018. 

17. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

18. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

19. Interpelacje i wnioski radnych. 

20. Wolne wnioski i informacje. 

21. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z V sesji. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 4 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Lubiszyn. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr VII/47/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 5 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w gminie Lubiszyn – obręby Baczyna, 

Lubno, Wysoka. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr VII/48/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 6 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Lubiszyn dla odwiertów: 

Buszewo 4; Lubiszyn 1k i Ośrodka Produkcyjnego Lubiszyn. 
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W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr VII/49/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 7 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Związku 

Nauczycielstwa Polskiego – Zarząd Oddziału w Gorzowie Wielkopolskim dotyczącego 

zaopiniowania projektu uchwały Rady Gminy Lubiszyn w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli wymienionych w art. 42 ust. 7 pkt 3b 3c 

ustawy – Karta Nauczyciela, zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Lubiszyn. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr VII/50/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 8 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli wymienionych w art. 42 ust. 7 pkt 3b 3c 

ustawy – karta Nauczyciela, zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Lubiszyn. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr VII/51/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 9 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Lubiszyn publicznych 

przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych oraz 

publicznych innych formach wychowania przedszkolnego. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr VII/52/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 10 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej 

przez Urząd Gminy Lubiszyn. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr VII/53/2019. 
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Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 11 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego za 

udział członków ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych i szkoleniach 

pożarniczych. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

W.Prętki – Szanowni Państwo, mimo wszystko chciałbym zaproponować zmianę w tejże 

uchwale. Otóż mamy taką sytuację, że głosowalibyśmy nad takim projektem, że za udział w 

szkoleniach strażakom przysługiwałby ekwiwalent w wysokości 8 zł. Proponowałbym, jednak 

dokonać pewnych zmian i już mówię skąd to się wzięło. Jest kurs podstawowy strażaka, to nie 

są jeszcze strażacy, oni dopiero po zdanych egzaminach mogą uczestniczyć w akcjach. Kurs 

podstawowy trwa ok. 30 godzin. Łatwo policzyć, jaka to jest kwota. We wszystkich 

jednostkach jest tak przyjęte, że te pieniądze za udział w szkoleniu trafiają do kieszeni strażaka 

ochotnika, bo powinny zrekompensować koszty związane z dojazdami na te zajęcia itd. W tym 

roku w takim kursie podstawowym uczestniczy obecnie 12 strażaków razy 1000 zł. to jest 

12000zł. Wydaje mi się, że to lekka przesada. Nie poniosą tych kosztów związanych z 

dojazdami, dlatego proponowałbym jednak, wracając do naszej dyskusji, wprowadzić podział 

na kilka pozycji tak, jak to było w poprzedniej uchwale. Owszem za akcje ratownicze 15 zł., za 

udział strażaków w kursach podstawowych stawka maksymalna, tutaj się konsultowaliśmy i 

wystarczające byłoby 3 zł. Dla kursów bardziej specjalistycznych, czyli ratowników 

medycznych, ratownictwa technicznego 6 zł. I jednak proponowałbym wprowadzenie tej 

stawki jeszcze jednej za udział w ćwiczeniach. Nie w szkoleniach a w ćwiczeniach. Tutaj do 

dyskusji propozycja jest taka, żeby to było mniej niż za akcje ratownicze, czyli może 8- 10 zł. 

ale jednak propozycja jest 10 zł. 

W.Zwieruho – Przypomnę, że zmiany, które Pan Przewodniczący zaprezentował nie rodzą 

żadnych ujemnych skutków finansowych dla Gminy. 

W.Prętki – Wręcz przeciwnie, przyjęcie tej dosyć wysokiej stawki skutkuje tym, że w tym 

roku mamy w ogóle na te ekwiwalenty zaplanowane ok. 40 000zł., za I kwartał już było 

wypłacone 9,5 tys.zł, bo konsultowałem to z p. Ludwikiem i teraz nagle 12000zł. za sam kurs 

podstawowy wydaje mi się, że jest to sporo. A przecież były takie lata, że w ciągu roku były 2 

kursy i dodam jeszcze, że czasami bywa tak, że adept strażacki kończy kurs, pojawia się na 

jednej, dwóch akcjach i czuje się zmęczony albo przestaje widzieć siebie w tej roli a pieniądze 

już pójdą. Wydaje mi się, że warto byłoby się nad tym pochylić i jednak albo przegłosować 

poprawki albo nie podejmować uchwały. 

G.Skorupska – Czy oprócz p. Ludwika konsultował się Pan ze strażakami? 

W.Prętki – Oczywiście, że tak. Był tutaj Prezes Zarządu Gminnego, miał również zabierać 

głos, ale doszliśmy do wniosku, że wystarczy jak przedstawimy te poprawki. 

M.Miszkiewicz – Pytanie do Radcy prawnego. Czy po tych poprawkach możemy przyjąć 

uchwałę, bo nie mamy tego na piśmie, tylko słownie? 
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T.Wojcieszyński – Szanowni Państwo, oczywiście zmiany można wprowadzić do projektu 

uchwały. Rozumiem, że polegałoby to na rozszerzeniu § 1 poprzez dodanie zapisów. Z tym, że 

pojawia się tu problem techniczny, w jaki sposób przegłosować te poprawki. Trzeba je 

dokładnie sformułować, dlatego może Pan Przewodniczący zarządzi przerwę. Przed 

głosowaniem nad samą uchwałą trzeba przegłosować te poprawki na zasadzie takiej, że one idą 

dalej niż projekt uchwały. 

A.Terlecki – Szanowni Państwo, można też rozwiązać ten problem w taki sposób, że w połowie 

czerwca planowana jest kolejna sesja, za 3 tygodnie spotykamy się po raz kolejny i możemy tą 

uchwałę przygotować zmienioną zgodnie z postulatem środowiska strażackiego, bo stamtąd 

pochodzą te postulaty, więc absolutnie jest to zasadne i ja też się zgadzam z tymi uwagami. Ta 

uchwała nie powinna iść w takiej formie in rzeczywiście żeby nie finansować tego szkolenia w 

takich kwotach, o których Pan Przewodniczący wspomniał proponuję albo ogłosić przerwę i 

dzisiaj nad tymi poprawkami pracować albo na kolejnej sesji podjąć uchwałę. 

Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz. 13.40 do godz. 14.00. 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego za 

udział członków ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych i szkoleniach 

pożarniczych (w pierwotnej wersji). 

Rada Gminy jednogłośnie nie podjęła w/w uchwały (15 przeciwnych).  

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 12 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr VII/54/2019. 

Do punktu 13 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lubiszyn na lata 2019-2027. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr VII/55/2019. 

Do punktu 14 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubiszynie. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

G.Skorupska – Może Pani Kierownik coś powie na ten temat. 

A Solecka – Pani Aleksandra nie jest naszą podopieczną, jest mieszkanką Gorzowa. Czasami 

przebywa na terenie gminy. Jeżeli taka osoba zamieszkuje u nas możemy ją wesprzeć jakąś 

pomocą. I taką pomoc Pani Aleksandra uzyskała. Odwołała się do Samorządowego Kolegium 
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Odwoławczego. Nie wiemy, jak się odnieść do tej skargi, bo jest bardzo ogólna i na różne 

instytucja ta pani się skarży, także do końca nie wiemy, o co chodzi. Ta pani jest znana w 

Gorzowie, że wszędzie się odwołuje, skarży się wszędzie. 

G.Skorupska – Dlatego pytam, bo wiem, że jako Ośrodek Pomocy Społecznej podchodzicie 

do tego rzetelnie i wszystko jest w porządku, dlatego dobrze, że Pani nam to wyjaśniła 

dodatkowo. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr VII/56/2019. 

Do punktu 15 porządku obrad: 

Rada Gminy zapoznała się z Oceną Zasobów Pomocy Społecznej za 2018 rok. 

Do punktu 16 porządku obrad: 

Rada Gminy zapoznała się ze Sprawozdaniem z realizacji Programu współpracy Gminy 

Lubiszyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego za rok 2018. 

 

Do punktu 16 porządku obrad: 

Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami 

za okres 28.03.2019r. (sesja V) – 23.05.2019r. (sesja VI) 

30.03.2019r. – Uroczyste przekazanie w Lubiszynie nowego wozu strażackiego dla jednostki 

OSP Lubno, w uroczystościach uczestniczyli Minister Spraw Wewnętrznych i Administracji 

Joachim Brudziński, Minister Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej Elżbieta Rafalska, 

Wojewoda Lubuski Władysław Dajczak, Zastępca Głównego Inspektora Ochrony Środowiska 

Marek Surmacz, Prezes Zarządu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska Mariusz 

Herbut, Lubuski Komendant Wojewódzki PSP Patryk Maruszak oraz V-ce Starosta Powiatu 

gorzowskiego Magdalena Słomińska .  

10.04.2019r. -  Spotkanie z Poseł na Sejm RP Krystyną Sibińską.  

12.04.2019r. - Udział w spotkaniu dotyczącym obecności wilków na terenie powiatu 

gorzowskiego - spotkanie zorganizowane przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska 

w Gorzowie Wlkp. 

12.04.2019r. - Udział w Kongresie Sołtysów powiatu gorzowskiego. 

17.04.2019r. - Udział w spotkaniu członków Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Gorzów 

Wlkp. – omawiano  nową strategię z uwzględnieniem Gminy Lubiszyn. 

17.04.2019r. - Spotkanie z projektantem rozbudowy remizy OSP Lubno. 

18.04.2019r. -  Udział w posiedzeniu Zarządu Związku Celowego Gmin MG 6. 

05.05.2019r. – Udział w uroczystych obchodach upamiętniających ofiary ludobójstwa 

popełnionego przez nacjonalistów ukraińskich na Kresach Południowo-Wschodnich II 

Rzeczypospolitej zorganizowanych w Marwicach. 

07.05.2019r. - Spotkanie z projektantem przebudowy ul. Polnej w Lubiszynie. 
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09.05.2019r. - Udział w posiedzeniu członków rady Towarzystwa Ubezpieczeń Wzajemnych 

TUW. 

10.05.2019r. - Spotkanie z Wojewodą Lubuskim Władysławem Dajczakiem. 

14.05.2019r. – Spotkanie z V-ce Starostą Powiatu gorzowskiego Magdalena Słomińską. 

15.05.2019r. – Podpisanie umowy na dofinansowanie przebudowy drogi gminnej w 

miejscowości Lubno w ramach środków Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 

15.05.2019r. - Udział w zebraniu wiejskim w sołectwie Ściechów. 

21.05.2019r. – Udział we wspólnej komisji Rady Gminy Lubiszyn.  

22.05.2019r. - Spotkanie ze Starostą Powiatu gorzowskiego Michałem Wasilewskim.  

G.Skorupska - 17.04.2019r. – Pan Wójt miał spotkanie z projektantem rozbudowy remizy OSP 

Lubno. Jak się dowiedziałam to były zmiany w projekcie i chciałabym wiedzieć, kiedy 

rozpoczną się prace? 

A.Terlecki – Jeśli chodzi o termin rozpoczęcia prac to trudno jeszcze wyrokować, bo 

oczywiście trwają prace projektowe. One są na ukończeniu i jeżeli ten projekt zostanie nam 

przedstawiony to przystąpimy do ogłoszenia przetargu na tą inwestycję i wtedy będziemy mogli 

więcej na ten temat powiedzieć. Chcielibyśmy ta remizę rozbudować jak najszybciej. 

M.Miszkiewicz – Spotkanie z Panią Poseł, czy mógłby pan powiedzieć, czego dotyczyło? 

A.Terlecki –Szanowni Państwo, spotkania z posłami są zawsze dla nas cenne. To spotkanie 

było z Panią Poseł Krystyną Sibińską i dotyczyło ogólnych kierunków rozwoju Gminy 

Lubiszyn. Między innymi podczas tego spotkania rozmawialiśmy na temat szlaku rowerowego, 

który mógłby być realizowany po nasypie kolejowym. O to zabiegamy od wielu miesięcy, 

szukamy osób, które byłby tym zainteresowane i mogły pomóc w realizacji tego 

przedsięwzięcia. To wymaga środków i wsparcia z zewnątrz. Między innymi tego to spotkanie 

dotyczyło, ale i przyszłej perspektywy. Tego, że gmina będzie już członkiem ZIT-u i będzie 

częścią aglomeracji gorzowskiej, więc nowe horyzonty i możliwości otwierają się przed gminą. 

G.Skorupska – 12.04.2019r. - Udział w spotkaniu dotyczącym obecności wilków na terenie 

powiatu gorzowskiego. Czy u nas też jest obszar zagrożony, bo były takie sygnały? 

A.Terlecki – To spotkanie było zorganizowane przez Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska w Gorzowie Wlkp. i rzeczywiście dotyczyło występowania zagrożenia ze strony 

wilków. Na terenie naszej gminy te zagrożenia są sygnalizowane. Przypomnę państwu, że już 

jeden wniosek w tej sprawie składaliśmy, początkowo do Dyrekcji gorzowskiej, później on 

trafił do Głównego Inspektora Ochrony Środowiska w Warszawie. Niestety nie uzyskaliśmy 

zgody na odstrzał wilków. Wnioskowaliśmy o odstrzał 7 wilków. Po tym naszym wniosku 

ponownie doszło do takiego niebezpiecznego zdarzenia, gdzie wilki zagryzły cielęta u jednego 

z hodowców. Po tym zdarzeniu ponownie skierowaliśmy wniosek i staramy się o zgodę na 

odstrzał. Jeszcze nie otrzymaliśmy odpowiedzi na ten wniosek. To spotkanie właśnie tych 

zagrożeń dotyczyło. Podczas tego spotkania były też reprezentowane stanowiska ekologów i 

innych, którzy reprezentowali w tym zakresie odmienne zdanie od naszego, że jest szereg 

innych rzeczy, że wilki nie stwarzają zagrożeń, że to jest ich naturalne środowisko, więc głosy 

na ten temat podczas tego spotkania były różne, ale żadna decyzja nie zapadła. 

R.Herian – czego dotyczyło posiedzenie Zarządu ZCG MG-6? 
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A.Terlecki – Posiedzenia Zarządu ZCG MG-6 odbywają się niej więcej raz w tygodniu, 

czasami raz na dwa tygodnie i omawiana jest generalnie gospodarka odpadami na terenie ZCG 

MG-6. Rozmawialiśmy też o konieczności budowania punktów zbiórki selektywnej odpadów 

na terenie gmin, które każda z gmin powinna mieć na swoim terenie. To jest robocze spotkanie, 

które dotyczy generalnie gospodarki odpadami na terenie gminy Lubiszyn, ale i całego 

związku. Te spotkania odbywają się cyklicznie. 

G.Skorupska - 22.05.2019r. miał Pan spotkanie ze Starostą Powiatu gorzowskiego. Czy będzie 

się przychylał do współpracy w zakresie dróg powiatowych? Bo u nas droga 131 do 130 

wojewódzkiej niedawno kleili ubytki, może 2 miesiące temu. W tej chwili wszystko jest od 

nowa i już mieszkańcy jeżdżą poboczem blisko drzew. Czy nie będzie tak, że trzeba będzie 

zgłaszać wycięcie drzew, bo blisko drzew jeździmy, bo drogą nie da rady już jechać. 

A.Terlecki – Spotkanie miało miejsce wczoraj. Przypomnę, że wczoraj Pan Starosta był na 

dyżurze, bo rozpoczął taką praktykę dyżurowania w gminach. Wczoraj był przez 2 godziny do 

dyspozycji mieszkańców. Jesteśmy pierwszą gminą, w której te dyżury rozpoczął. Oczywiście 

te wszystkie kwestie dotyczące dróg powiatowych podnosimy podczas tych spotkań. Tak, jak 

państwo widzicie w tym sprawozdaniu było spotkanie ze starostą, z wicestarostą i w dużej 

mierze te spotkanie są właśnie poświęcone tematom dróg powiatowych na terenie Gminy 

Lubiszyn. Cieszę się, że ta współpraca dobrze się rozwija. Przypomnę, że w tej chwili powiat 

złożył dwa wnioski, które w jakimś stopniu dotyczą Gminy Lubiszyn. Pierwszy to jest 

kontynuacja zadania Wysoka – Ściechów i wierzę, że ten wniosek uzyska akceptację. Drugi 

wniosek złożony przez Powiat to jest na drogę Baczyna – Racław, gdzie tu jest już trzech 

partnerów: Powiat, Gmina Bogdaniec i Gmina Lubiszyn. Więc wszystko wskazuje na to, że ta 

współpraca układa się poprawnie. Powiem jeszcze coś, czego nie ma w tym sprawozdaniu, bo 

pisałem je wczoraj. Dzisiaj znowu byłem na spotkaniu u Pana Starosty. 

G.Skorupska – Prosiłabym żeby w przyszłości mieć na uwadze tą naszą drogę. 

A.Terlecki – Uwag dotyczących dróg powiatowych jest bardzo wiele. Przypomnę tylko, że 

wspólnie z Wami te sprawy zgłaszamy i na tą chwilę cieszę się, że część naszych postulatów 

jest realizowana i wierzę, że tak będzie i w przyszłości, że będą rozwiązywane problemy na 

drogach powiatowych. Do państwa dyspozycji jest też oczywiście Rada Powiatu, tutaj był Pan 

Przewodniczący kilka tygodni temu i deklarował, że będzie reprezentował Gminę Lubiszyn. 

Jest Pan Starosta, jest wydział dróg powiatowych, który mieści się w Baczynie, więc tam też te 

wszystkie uwagi możecie Państwo zgłaszać, do czego zachęcam. 

M.Miszkiewicz – Czego dotyczyło spotkanie z Wojewodą. 

A.Terlecki – To spotkanie dotyczyło ogólnej współpracy z Lubuskim Urzędem Wojewódzkim 

i tych programów, które są programami rządowymi realizowanymi przy udziale Lubuskiego 

Urzędu Wojewódzkiego. Generalnie rozmawialiśmy o naszych wnioskach złożonych na drogi 

gminne w Programie Funduszu Dróg Samorządowych. Gmina złożyła 2 wnioski. Staramy się 

o dofinansowanie m.in. na przebudowę drogi w Tarnowie i na drogę w Baczynie. 

Przymierzamy się do złożenia kolejnego wniosku, gdzie nabór ma być we wrześniu. 

M.Miszkiewicz – Na jakim etapie są rozmowy odnośnie MOF-u? 

A.Terlecki – Decyzje w tej sprawie już zapadły, bo Sejmik Województwa Lubuskiego przyjął 

uchwałę, w której po zmianie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
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województwa lubuskiego Gmina Lubiszyn jest członkiem Aglomeracji gorzowskiej, czyli 

wiemy już na pewno, że będziemy członkiem MOF-u i w przyszłej perspektywie będziemy 

mogli korzystać z środków przeznaczonych dla MOF-u gorzowskiego i dla ZIT-u 

gorzowskiego. To jest to, co teraz niestety przechodzi nam przez palce i wiele pieniędzy żeśmy 

przez to stracili, ale w przyszłej perspektywie, po 2021 roku, bo prawdopodobnie dopiero wtedy 

będą środki przydzielane, będziemy mogli z tej puli korzystać. I w tej chwili trwają już prace 

nad wspólnymi przedsięwzięciami i projektami, które możemy realizować. 

P.Wawrzaszek - Spotkanie z projektantem przebudowy ul. Polnej w Lubiszynie? 

A.Terlecki – Taj, jak wspomniałem podczas wypowiedzi o spotkaniu z Wojewodą, że we 

wrześniu będzie nabór wniosków na drogi gminne, gdzie gmina będzie mogła się starać o 

dofinansowanie, spotkanie z projektantem służyło właśnie temu żebyśmy wybrali taką drogę. 

Wskazaliśmy ulicę Polną abyśmy mogli we wrześniu starać się o dofinansowanie na tą drogę. 

Projektant te nasze uwagi przyjął i w tej chwili trwają prace nad tym, czy ta droga będzie się 

kwalifikowała do tego żeby w konkursie ogłoszonym we wrześniu przez Wojewodę takie 

dofinansowanie zdobyć. Ta droga, jak i szereg innych ma pewne ograniczenia, które występują 

w terenie i to sprawia, że niektórych wymogów, które droga powinna spełniać nie jesteśmy w 

stanie spełnić, chociażby szerokość. Generalnie temu służyło to spotkanie, żeby wybrać tą 

drogę i żeby popracować nad tym, żeby ta droga mogła zdobyć jak najwięcej punktów. 

K.Stefanek – Wspomniał Pan Wójt o projektach na drogi gminne na koniec roku a ja pamiętam, 

że na początku w budżecie na 2019r. były zabezpieczone środki na projekty 5, czy 6 dróg, m.in. 

Kozin – Podlesie, Podlesie – Smoliny. Chciałbym zapytać, czy coś już jest zrobione konkretnie 

na tych dwóch odcinkach? 

A.Terlecki – Ogłosiliśmy zapytanie ofertowe na przygotowanie projektów dróg gminnych i 

chyba w czwartek nastąpiło otwarcie ofert. Także, jak najbardziej po tym uchwaleniu tutaj 

budżetu i zabezpieczeniu środków pracujemy nad przygotowaniem dokumentacji projektowej 

na drogi gminne. Z tego, co pamiętam ta droga jest tam ujęta. Prace trwają, musimy zacząć od 

dokumentacji. 

Do punktu 18 porządku obrad: 

W.Zwieruho – 30.03.2019r. – Uczestniczyłem w kolejnym przekazaniu wozu bojowego dla 

OSP Lubno. 

01.04.2019r. – Prace administracyjne w Urzędzie Gminy. 

16.04.2019r. – Spotkanie z pracownikami Urzędu Gminy w sprawie realizacji projektu pn. Skąd 

jesteśmy – korzenie. 

18.04.2019r. – Uczestniczyłem w szkoleniu w ZCG MG-6 dot. obsługi sprzętu do 

elektronicznych głosowań. 

05.05.2019r.- Udział w uroczystości upamiętnienia ofiar ukraińskich nacjonalistów na kresach 

południowowschodniej Polski w czasie II wojny światowej. 

07.05.2019r. – Posiedzenie Komisji Rewizyjnej ZCG MG-6. Dowiedzieliśmy się tam o 

zadłużeniu gmin na rzecz ZCG MG-6, w tym gminy Lubiszyn. Na dzień dzisiejszy ta kwota 

wynosi ok. 600 000zł., ale jest nadzieja, że wszystko idzie w dobrym kierunku, ponieważ 

zatrudniona na stanowisku Głównej księgowej Pani Kucharska zrobiła bardzo wiele. Zatrudniła 

przez Urząd Pracy stażystów, wdrażane są systemy informatyczne i ściągane są zaległości. 
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Ogólnie najlepiej wyglądamy ze wszystkich gmin, w mieście jest blisko 4 mln.zł. Wszystko 

idzie ku dobremu i jeżeli odbiorca śmieci nie będzie w stanie zbyt restrykcyjnie podnosić cen 

to jest szansa, że te ceny mogą nie iść znacząco w górę. 

21.05.2019r. prowadziłem posiedzenie połączonych komisji Rady Gminy. 

22.05.2019r. – Spotkałem się z Panem Starostą Michałem Wasilewskim w sprawie dróg. Był 

też kol. Ryszard i poruszał inne tematy. Mieszkańcy poruszali inne tematy. Wierzę, że wiele 

rzeczy dogadaliśmy. Pan Starosta dowiedział się na czym nam naprawdę zależy, a zależy nam 

na tych 4 punktach w Lubiszynie i jeszcze kilku innych drogach i zdziwiony był, jak 

przedłożyłem mu wszelkie pisma, które posiadałem ze Starostwa, że tak sprawa została urwana. 

Odniosłem takie wrażenie, że będzie możliwa dobra współpraca. Podejście do dróg 

powiatowych, do wszystkich dróg mamy bardzo podobne. 

Do punktu 19 porządku obrad: 

S.Andrzejewski złożył na ręce Pana Przewodniczącego projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości diet dla radnych (stanowi załącznik do protokołu). 

G.Skorupska – W ubiegłych latach był taki temat, że przy przeglądach placów zabaw był 

zatrudniony jakiś konserwator z Urzędu Gminy. Czy w ogóle jest taka osoba w Urzędzie 

Gminy, czy sołtysi mogą zatrudnić nie konkretnie takiego konserwatora? Chodzi mi o 

przeglądy placów zabaw, bo było u nas zebranie wiejskie i ludzie się domagają, że nie może 

podejść taki człowiek żeby sprawdził, dokręcił to i tamto, że musi być specjalista konserwator. 

Jak podejść do tej sprawy? Czy to musi być specjalista, czy to może zrobić zwykły Kowalski? 

U.Stolarska – Przeglądy należą do obowiązków gminy i to zadanie wykonujemy. Ustalenia są 

przekazywane, aby można było zaplanować prace konserwacyjne, czy prace naprawcze. 

Natomiast nie ulega wątpliwości, że sołtysi są organem pomocniczym Pana Wójta i jeśli chodzi 

o kwestie czuwania nad tym majątkiem publicznym, jeśli jest taka wiadomość, że trzeba tylko 

coś dokręcić, poprawić to oczywiście jest to możliwe, ale pod warunkiem, że jest to zrobione 

w standardzie, w jakim był wtedy, kiedy plac zabaw został zrobiony. Te przeglądy mają na celu 

sprawdzenie, czy są zachowane normy przewidziane dla tego typu urządzeń, czyli zapewnienie 

warunków wynikających z atestów dla tych placów zabaw. W związku z powyższym, jeśli to 

dotyczy drobnych elementów, jak dokręcenie śruby, to oczywiście jest to absolutnie wskazane, 

ale jeśli chodzi o konieczność wymiany jakiegoś elementu to musi być związane z 

profesjonalną działalnością i jednocześnie z takim elementem, który będzie miał atest. 

R.Herian – Pytanie do Pani Wójt. Osoby, które wykonują prace na terenie sołectwa takie jak 

koszenie, kosimy przy drogach gminnych i powiatowych, czy jesteśmy ubezpieczeni od 

ewentualnych skutków, np. kamień, który uderzy w samochód i wybije szybę? 

U.Stolarska – Oczywiście jesteśmy ubezpieczeni i jeśli dojdzie do takiego zdarzenia 

natychmiast to zgłaszamy do naszego ubezpieczyciela. Trzeba dołożyć wszelkiej staranności 

żeby nie uszkadzać samochodów, trzeba też zwracać uwagę na bezpieczeństwo własne, 

przechodniów jak i mienia innych osób. 
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Do punktu 20 porządku obrad: 

M.Idziaszek – mieszkaniec Baczyny – Moja rodzina przeprowadziła się do Baczyny parę lat 

temu. Wcześniej mieszkałem w Warszawie i miałem dosyć tego natłoku i przekonało mnie do 

lubuskiego piękno zieleni, lasy, spokój. Oczywiście zaczyna się poszukiwanie działki między 

Baczyną i Racławiem. Przed zakupem działki trzeba sprawdzić plan zagospodarowania. Widzę, 

nie ma nic uciążliwego, nie ma słupów elektrycznych. Linia, która miała przechodzić była na 

terenie gminy Bogdaniec. Ktoś powie, że mieszka koło linii wysokiego napięcia 110, 220, czy 

nawet 400, gdzie tego jest bardzo mało. Oczywiście ja w sytuacji takiej, kiedy podejmowałem 

decyzję zakupu działki i budowy domu nigdy w życiu nie godziłbym się na to żeby mieszkać 

w tak bliskiej okolicy tych słupów. Na pewno większość z osób gdyby miała możliwość zakupu 

działki to albo by takiej działki nie chciała albo taką działkę chcieliby kupić bardzo tanio. To 

jest normalne, to jest takie typowo polskie. Wiem, że wiele osób powie, że są badania naukowe, 

które mówią, że jest taka i taka odległość, ale są oprócz tego jakieś walory krajobrazowe, które 

mi bardzo odpowiadały, jeśli chodzi o lasy gminy Bogdaniec. 

Uchwaliliście Państwo przebieg trasy linii 110, oczywiście teraz jest mowa, o 110 ale wiemy, 

że będzie przechodziła też 400. Poprzedni plan zagospodarowania gminy Bogdaniec mówił o 

przejściu 110 i 400 zupełnie w innym miejscu. Dla mnie to było bardzo istotne przy zakupie 

działki. W tym momencie, kiedy zmienia się przebieg tej trasy, czyli puszcza się bezpośrednio 

przy lesie słupy od 60 do 90 metrów. Nie wiem, czy państwo są wstanie wyobrazić sobie tak 

wysokie słupy. To są ogromne konstrukcje, niektórzy mówią, że wyglądają jak wieża Eiffla, na 

pewno bym nie chciał tu mieszkać. W takiej sytuacji godząc się na zmianę tego planu 

puszczając 110, automatycznie robi się korytarz pod 400. Rozumiem, że do 400 jest 

specustawa, są przedstawiciele, rozmawiam z PSE odnośnie tego. Wiemy, jak to wygląda w 

innych częściach Polski. Mieszkając w Warszawie współpracowałem z różnymi osobami i ma 

wielu przyjaciół w różnych okręgach, czy gmina Żyrardów, to są może mało znane Państwu 

sytuacje gdzie jesteśmy prawie 500 km stąd, ale tam dochodziło do takich sytuacji gdzie były 

blokady dróg, protesty, wójtowie stawiali się do bezpośrednich konsultacji. Wiem, że 

konsultacje jeszcze będą, oczywiście wielka walka przeciwko tym 400. 400 według badań 

przeprowadzonych przez Politechnikę Poznańską na zlecenie oczywiście PSE, mówię o innym 

oddziaływaniu. Są też niezależne badania, które mówią, że w przypadku tak wysokiej linii 

wysokiego napięcia jest pole magnetyczne na odległość ok. 300m, więc puszczając taką sieć w 

odległości 100 metrów słup, który jest rozpięty na 15 m, czyli wychodzi ok. 75 m od kolegi, 

uważam, że na pewno jest narażony na pole. Już nie mówię o tych walorach widokowych. Boję 

się tego, że nie sprzedam tego domu w tej sytuacji. Nie chcę mieszkać koło takiego słupa, więc 

będę próbował uciekać. Bardzo dużo pieniędzy zainwestowałem żeby dbać o ekologię, czyli 

budując dom pasywny. Nie powiem kupującemu, że to będzie zmiana planu i tu będą wielkie 

słupy, bo gwarantuję, że żadna osoba by nie chciała kupić w takim miejscu domu. A na pewno 

to będzie bardzo duża strata wartości działki w momencie, kiedy mamy tu puszczoną linię a 

parę domów tam się jeszcze buduje. Podobno nie ma innej drogi, innej alternatywy a ta 

alternatywa była w 2014 i w 2017r., kiedy były uchwalane plany zagospodarowania gminy 

Bogdaniec i na tym się opierałem kupując działkę i budując dom. W takie sytuacji nie wiem 

jeden sąsiad już planuje sprzedać dom, widziałem wystawił ogłoszenie, to znaczy, że ucieka. 

Ucieka, bo możemy nie wygrać z tym. Teraz sytuacja jest podobna do biogazowni w 
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Różankach. Tam wszystko się odbywa tak, że ludzie wychodzą na ronda, blokują drogi. Ja nie 

chcę do takiej sytuacji doprowadzić. Nie chcę być też taką osobą, która najbardziej krzyczy, 

która jest przeciwko temu, ale wiem na pewno, że dużo na tym stracę i jeśli jest sytuacja, w 

której mogę cokolwiek zdziałać zakładając rodzinę, mam dwoje dzieci, zrobię coś, nawet 

mówiłem Panu Wójtowi, że się przypnę do drzewa, żeby nie niszczono tego, na co wziąłem 

kredyt na 30 lat, żeby moje dzieci nie powiedziały mi „tata nic nie zrobiłeś z tym”. 

M.Markowski – mieszkaniec Baczyny – Mieszkam od dziecka w Baczynie. Tam za blokami 

zawsze był las i chodziliśmy tam. Wcześniej byłem tu żeby tam była droga zrobiona, żeby 

ludzie do tego lasu wracali. Teraz ta linia po prostu mnie załamała, że aż nawet nie chce mi się 

budować, bo tu wszystko może się spalić. Te 400 kV a jestem też elektrykiem z wykształcenia, 

powoduje nawet na 3 metry jakby zbliżyło się rękę iskrę i zapalenia. A jeżeli chodzi o wielkie 

burze, jakie mamy teraz to te linie zetkną się w odległości 3 metrów i wszystko się zapali, te 

cisy bogdanieckie, ten cały las. I chodzi o to, dlaczego my, jako gmina godzimy się na to, że 

zbliżają się do nas? Był wcześniej ten plan zagospodarowania, wszyscy, co kupowali tam w 

Bogdańcu te działki wiedzieli, że ta linia tamtędy będzie szła, było to od nas bezpieczniej, było 

to od nas dalej odsunięte a teraz się zgadzamy, że to jest coraz bliżej i narażamy, co prawda 

może nie nasz las, bo to jest gminy Bogdaniec, ale z nim graniczymy. Nie ma tam wodociągu, 

nie ma tam zabezpieczenia, ale nie patrzmy też na to, patrzmy na to, że tam wszędzie, w każdym 

domu jest dwoje małych dzieci. Badania mówią o tym, że te dzieci będą chore, będą chore na 

nowotwory, bo to jest tak wysokie pole magnetyczne. I tam, w tym rejonie fajnie się wszystko 

rozwijało, wszyscy kupowali działki. Z tego, co wiem PSE zaoszczędziło tam dużo pieniędzy 

i może obejść między tymi dwoma wioskami nie niszcząc planów budowy. Jeżeli nie będziemy 

mogli nic zrobić to, chociaż wywalczymy żeby ta 110 była jak najdalej od nas. Dlaczego jest 

tak, że wcześniej ta linia była ze strony Bogdańca a teraz jest ze strony Baczyny, dlaczego to 

przełożono? Chciałbym, żeby to odsunąć jak najdalej od Gminy Lubiszyn. 

W.Zwieruho – Szanowni mieszkańcy Baczyny deklaruję, że jeżeli będziecie potrzebowali 

wsparcia, czy rozmowy z wykonawcami, z inwestorem, z projektantem, deklaruję, że 

zorganizuję takie spotkanie. 

R.Herian – Mam do panów pytanie. Czy dysponujecie jakimiś materiałami konkretnymi, które 

mówią tak, czy siak, czy to zagrożenie jest aż takie, bo tu rozmawiamy bardzo luźno? 

M.Idziaszek – Będą konsultacje społeczne, z racji swego zawodu, bo pracuje w mediach, 

zobowiązałem się, że przejadę po całej linii, jak jest budowana i zrobię wywiad bezpośrednio 

z ludźmi, którzy mieszkają pod liniami, przedstawię badania i porównam do tego, co Unia 

mówi, bo linia tez ma swoje przepisy, jeśli chodzi o powstawanie takich sieci i wtedy na takie 

spotkanie przygotuję gotowe dowody. Myślałem nawet żeby napisać do Kancelarii Premiera. 

Ten temat dotyczy nas bezpośrednio. 

G.Skorupska – Mieliśmy spotkanie w tej sprawie i wzmocnienie układu sieci na poziomie 

400kV, jak Pan mówi, pomiędzy systemami elektroenergetycznymi Polski i Niemiec. A 

Państwo nie mieliście jeszcze żadnego spotkania z Inwestorami? 

M.Idziaszek – Spotkałem się prywatnie. 
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G.Skorupska – Piszą, że poprawa warunków wyprowadzenia mocy odnawialnych źródeł 

energii. Czy to rzeczywiście będzie zagrożenie? 

A.Terlecki – Chcę jedną rzecz zaznaczyć, że dzisiaj podczas sesji radni przyjęli uchwałę o 

przystąpieniu do zmiany studium i o przystąpieniu do zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego. To jest pierwszy krok. Ten pierwszy krok dopiero umożliwia inwestorom 

prowadzenie konsultacji. Czyli to wszystko, o czym dzisiaj Panowie mówicie normalnie się w 

ten sposób odbywa, że najpierw jest uchwała, później są konsultacje społeczne. Podczas tych 

konsultacji są pokazywane te wszystkie badania, te wywiady, przyjeżdżają ludzie, którzy są 

uprawnieni do tego żeby pewne informacje przekazywać. Przedstawiciel PSE prosił o to żeby 

radni, czy wójt w tej chwili nie przekazywali informacji, bo nie są w tej materii fachowcami. I 

wtedy też Państwo będziecie mieli okazję, żeby te wszystkie rzeczy powiedzieć. Więc nic 

dzisiaj nie zostało uchwalone tylko został zrobiony pierwszy krok. A miejscowy plan będzie 

uchwalany dopiero po przeprowadzeniu tych konsultacji. Natomiast tutaj Pan pokazuje tą 

uchwałę. To nie jest uchwała, która o czymś przesądza. W ten sposób to procedując dajemy 

państwu, mieszkańcom możliwość wypowiedzi, bo inwestor ma też wątpliwość tą, która tu była 

wspomniana, czy nie skorzystać ze specustawy i wtedy wszystkie konsultacje na szczeblu 

lokalnym są pominięte. Właśnie dzięki temu, co dzisiaj zrobiliśmy, staramy się Państwa 

reprezentować, żeby nasz głos w tej dyskusji był słyszalny a niepomijany i żeby była 

wykorzystywane specustawa. Więc uważam, że idziemy w tej chwili razem, będziemy szukali 

rozsądnego rozwiązania, czyli takiego, które będzie też do przyjęcia dla inwestora i 

wykonawcy, bo trzeba pamiętać, że on ma zawsze w zanadrzu tą specustawę. Nie możemy o 

tym zapominać. Więc jeszcze raz dementuję to, co tu było powiedziane, że dzisiaj coś 

przyjęliśmy. Nie. Będą konsultacje i wtedy będzie czas żeby o tym rozmawiać. 

M.Idziaszek – Zapominamy albo nie mówimy o tym, że chodzi tu o cztery linie. Mamy 4 słupy 

wysokie na 60-90 metrów. Nie wiem, czy Państwo zdają sobie sprawę, jakie to jest wielkie, ile 

to pasa zajmuje, jak to w ogóle wygląda? Mówię jeszcze raz, na pewno nie chciałbym pod 

domem mieć czegoś takiego. 

M.Miszkiewicz – Na ostatniej sesji mieliśmy 140 000 zł. na nasze drogi gminne. Czy mamy 

wyłonionego wykonawcę? 

U.Stolarska – Tak. Już na następny tydzień są zaplanowane prace. Dostałam w między czasie 

email, jak wygląda harmonogram prac, ale w tej chwili nie mam go przy sobie. Została złożona 

jedna oferta i jeden przedsiębiorca będzie to realizował. To będzie przedsiębiorstwo Drogus. 

 

Do punktu 21 porządku obrad: 

W.Zwieruho dokonał zamknięcia obrad VI sesji Rady Gminy Lubiszyn. 

 

Protokołowała: 

K.Wiśniewska 
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